



ကညီဂုဂ်ဝိခွဲးယာ်ကရူဂ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂုဂ်ဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယါဒိခိၣ်ဒူသဝီပုၤ

တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟ်ဖျါ

လါယနူၤအါရံၤ ၁၇သီ, ၂၀၁၉န့ၣ် / KHRG လံာ်ကတြုၤနီၣ်ဂံၢ်-19-58-11

မုၢ်တြီၢ် တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟ်ဖျါ: သုးခိးကီၢ်ဆၢသုးစကီၢ်တဂၤ မၤဖျါမၤလီၤဝဲ
ဖိသ့ၣ်တဂၤဒီး ဟံးန့ၣ်ဆူၣ်ဝဲပုၤအစုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်ဖဲ န့ၣ်လိကီၢ်ဆၢ, လါမုၢ် ၂၀၁၉န့ၣ်

တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟ်ဖျါတဘျီအံၤ ဟ်ဖျါဝဲ တပွဲဖိလၢအသးန့ၣ်အိၣ် ၁၆န့ၣ်တဂၤ အခိၣ်ဘၣ်ဒိဝဲလါမုၢ် ၇သီ, ၂၀၁၉န့ၣ်
အဆၢကတီၢ် ဝဲသုးခိးကီၢ်ဆၢ သုးစကီၢ်တဂၤတီၢ်အိၣ်လၢ ၀---သဝီ, န့ၣ်လိကီၢ်ဆၢ, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်
ဘၣ်တၢ်တဂၤအံၤ ဘၣ်တၢ်ဆၢအိၣ်ဆူၣ် ကမးမိၢ်တၢ်ဆၢဟံၣ် ဝဲအဒိးန့ၣ်ဝဲတၢ်ကူစါယါဘျါ သၢသီဝဲန့ၣ်လီၤ. သုးခိးကီၢ်ဆၢ
သုးစကီၢ်တဂၤန့ၣ် ဟံးန့ၣ်ဆူၣ်ဝဲသီလ့ၣ်လၢ ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤဒီးဝဲန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအံၤ တဒိးန့ၣ်ဘၣ် စ့အိၣ်
လိးနီတမံၤဘၣ် ဒီးလီၢ်ကဝီၤဖိသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိး အဟ်တီၣ်ဖျါထီၣ် တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟ်ဖျါအံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

(၁)တပတီၢ်-တၢ်ကထိၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကထိၣ်သးအကလုာ်	တၢ်မၤဖျါမၤလီၤဒီး တၢ်ဟံးန့ၣ်ဆူၣ်တၢ်စုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်
တၢ်ကထိၣ်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ	လါမုၢ် ၇သီ, ၂၀၁၉န့ၣ်
တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၢ, ကီၢ်ရ့ၣ်)	၀---သဝီ, လုဖိထၣ်ကရူၢ်, န့ၣ်လိကီၢ်ဆၢ, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်

ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ	
မံၤ	တသ့ၣ်ညါ
သးန့ၣ်	၁၆
မုၢ်/ခွါ	ခွါ
ကလုာ်	ကညီ
ဟံၣ်ဖိပီဖိ အိၣ် /တအိၣ်	သဘျုး
တၢ်ကရၢကရိ	စ--- သီခါဖျါ
တၢ်ဘျီတၢ်ဘါ	ဘါသီခါ
တၢ်ဟံမူဒါ /လီၢ်လၢ	တပွဲ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	၁--- သဝီ

ပုလဲအမဲအပယွဲတၢ်တဂၢအဂၢၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လိာ်လၢ	သုးကျိၤ/ သုးရၢၣ် / သုးတြိၤ	အိၣ်သ့ၣ်လိာ်သးလိာ်ကျဲ /သုးကလၢ	အခိၣ်အမံၤဒီးလိာ်လၢ
စီၤမိဟ့	သုးစကီၤ	သုးခိးကီၢ်ဆါ သုး ရၢၣ် နီၣ်ဂံၢ် (၁၀၁၄)	တဒါအူသဝီ, လုဖိထံၣ်က ရူၢ် , န့ၣ်လိာ်ဆၢ	သုးခိးကီၢ်ဆါ အသုးရၢၣ် သုးခိၣ်ယီၤ ဘိၣ်စီၤမိၤ

(၂)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရဲၤပုၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.

တၢ်ကစီၣ်တခါအံၤန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ယၤလၢ လိာ်ကဝီၤဖိတဂၢလၢအအိၣ်ဖဲ ကမးမိာ်ဝ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကွဲးနီၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဂၢစုၣ်စုၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၤလဲၣ်.

တၢ်ဂံၢ်ခိၣ်ထံးဘၣ်ဃး တၢ်ဂ့ၢ်တခါအံၤန့ၣ် ဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲလၢ အဘူးအတၢ်တဂၢလၢ အထံၣ်ဘၣ်ဝဲတၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤန့ၣ်လီၤ.

(၃)ပတီၢ်တပတီၢ်-ဟံးဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်

ဟံးဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်.

တၢ်မၤဘၣ်ဒိ ပုၤကညိၣ်ဂီၤခွဲးယၢ်တခါအံၤန့ၣ် အကဲထီၣ်တၢ်အသးဖဲ လါမ့ၢ် ၇သိ ၂၀၁၉န့ၣ် လၢအဘူးဒီး ၀---သဝီ, လုဖိထံၣ်ကရူၢ်, န့ၣ်လိာ်ဆၢ, မုၢ်တြိာ်ကီၢ်ရၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တပွဲဖိလၢ အသးန့ၣ်အိၣ် ၁၆ န့ၣ်တဂၢအံၤအလဲၤဝဲဒၣ်လၢ ကမးမိာ်ဝ့ၢ် ဒီးသိလုၣ် ယုာ်ဒီး တပွဲအဂၢခံၤ လၢအမ့ၢ် ပုၤပုၤဆၢသီခါဖျါတဂၢ ဒီးပုၤနီၣ်သီခါဖျါသိလုၣ်တဂၢစုၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. ဖဲဟါခိ ၃န့ၣ်ရံၣ်န့ၣ်, သုးခိးကီၢ် ဆါသုးစကီၤစီၤမိဟ့ ဖဲသုးရၢၣ် (၁၀၁၄)တဂၢအံၤ အပတုၣ်ဝဲသီခါသိလုၣ်တခိၣ်န့ၣ် ဖဲသုးခိးကီၢ်ဆါ သမံၤသမိးတၢ်တၢ်လိာ် လၢအ အိၣ်ဖဲသိလုၣ်ကျဲလၢ အလဲၤလၢ၀---သဝီဒီး၁---သဝီန့ၣ်လီၤ.

သုးစကီၤ စီၤမိဟ့အံၤ အတီၢ်ဝဲ တပွဲဖိတဂၢလၢ အသးန့ၣ်အိၣ် ၁၆ န့ၣ်တဂၢအံၤအခိၣ်ဒီးအကျိၤဖျါအခံၤအယိ အဝဲ (တပွဲ)ဖိတဂၢန့ၣ် အခိၣ်ဘၣ်ဒိဒီးတၢ်ဝဲဖးလဲၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲတီၢ်ထီၣ်တၢ်ကမၢ်လၢ တပွဲဖိတဂၢန့ၣ် အလိာ် ဒီးအဝဲဝဲလၢ တပွဲဖိတဂၢအံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ဝဲအ ကျိအယိ အတီၢ်ဝဲတပွဲဖိတဂၢန့ၣ်လီၤ. စီၤမိဟ့အံၤ ဟံးန့ၢ်ဆူၣ်စ့ၢ်ကိးသိလုၣ်တခိၣ်န့ၣ် ဒီးဘၣ်တၢ်သူအီၤလၢ သုးခိးကီၢ်ဆါအံၤန့ၣ်လီၤ.

လိာ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ် အတၢ်မၤစၢၤအယိ တပွဲဖိလၢ အဘၣ်ဒိတဂၢအံၤ ဘၣ်တၢ်ဆၢအီၤလၢ ကမးမိာ်တၢ်ဆါဟံၣ် ဖဲအဝဲဒီး န့ၢ်ဝဲ တၢ်ယါဘျါသၢသီဖဲန့ၣ်လီၤ. သုးခိးကီၢ်ဆါမ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ကရၢကရိအဂ့ၢ်အဂၢလၢ ကမၤစၢၤအီၤလၢ အတၢ်ကူစါယါဘျါ နီတဖုဘၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢ အအိၣ်ဘူးဒီး တၢ်ဆါဟံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ အဟ့ၣ်ဒုးအိၣ်ဝဲတၢ်အိၣ်သ့ၣ်တဖၣ် လၢပုၤတူၢ် ဘၣ်တၢ် (တပွဲ)ဖိတဂၢန့ၣ် ဖဲအဝဲအိၣ်လၢတၢ်ဆါဟံၣ်ဒီးဟံးန့ၢ်တၢ်ကူစါယါဘျါအခါန့ၣ်လီၤ. လိာ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ် အပျံၤ တၢ်လၢကဝဲဘၣ်ဃးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤ မ့ တမ့ၢ်ကတီၣ်ဖျါထီၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤ ခိဖျိ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤ အဟံးယုာ်ဒီး သုးခိးကီၢ်ဆါ အ သုးစကီၤတဂၢအယိန့ၣ်လီၤ.

(၄)ပတီတပတီ-တယုနအခွဲ

မုာ်ပုလအတူဘဉ်တဖဉ် ဟုဉ်ပုတခွဲတယာ်လပကသူတဂုာ်တဂျါတခါအံၤဒါ, ဟုဉ်ပုတခွဲ
တယာ်လပကသူတဂုာ်အံၤလကျဲဒ်လဲဉ်.

ကညီဂုာ်ဝိခွဲယာ်ကရူာ်အံၤ အလဲသံကွာ်သံဒီးဒီးဟ်ဖျါထီဉ်သးလ ပုတတူာ်ဘဉ်တဂါအံၤ အအိဉ်တသ့ဘဉ် ခိဖျါတဘဉ်
တဘါ တဂုာ်ကီသုဉ်တဖဉ်အယိနုဉ်လီၤ. မံၤ, သးနံဉ်, မုဉ်ခွါဒီးတလီၤတဂျါလ ပဒီးနုဉ်ဘဉ်တဂုာ်ဂံၢ်ခိဉ်ထံးအံၤ ဘဉ်
တပာ်ထံတြုာ်သံကွာ်အံၤလတါ ဘဉ်တဘါအဂီၢ်နုဉ်လီၤ.